



AALBORG UNIVERSITET

Kan frit distribueres
Til drøftelse

Sagsbehandler:
Mette Rytter Christensen

Dato: 28-01-2021

Sagsnr.: [Sagsnr.]

Referat fra Studierådsmøde på Institut for Sociologi og Socialt Arbejde den 28. januar 2021

Mødet afholdes online via teams, kl. 10.30-12.00.

Indkaldt til mødet: Studienævnsmænd, næstformænd og områdeleder.

Institut for Sociologi og Socialt Arbejde	
Lene Tølbøll, Viceinstituttleder	OK
Socialrådgiveruddannelsen	
Maria Appel Nissen, Studienævnsmænd	OK
Tanja Dybdal Bernhard, Næstformand	Afbud
Sociologi	
Jakob Skjøtt-Larsen, Studienævnsmænd	OK
Dianna Nyborg Leervad Korshøj, Næstformand	OK
Kandidatuddannelsen i Socialt Arbejde	
Maja Lundemark Andersen, Studienævnsmænd	Afbud
xx, Næstformand (ingen pr E20)	
Kandidatuddannelsen i Kriminologi	
Annette Olesen, Studienævnsmænd	OK
Kasper Jørgensen, Næstformand	Afbud
Studienævn for Masteruddannelser	
Mie Engen, Studienævnsmænd MBU	OK
Xx	
Erasmus mundus / Nordisk masterudd.	
Lars Uggerhøj	OK
Områdeleder Jette Winther	OK
Team LKK	
Mette Rytter Christensen - Referent	OK
Mie Gammelmark	Afbud
Line K. Caspersen	OK
Mette Pacho	Afbud



Punkt 1 Godkendelse af dagsorden og referat - kl. 10.30

Indstilling

Det indstilles, at dagsorden og referat fra d. 10. december 2020 godkendes.

Bilag

Referat fra mødet d. 10. december 2020

Referat

Dagsorden og referat blev godkendt.

Punkt 2 Status undervisning forår 2021 jf. corona - kl. 10.35

Sagsfremstilling

På baggrund af DSUR beslutning og udmelding om nedlukning af universitetet indtil 28. februar 2021, ønskes en drøftelse af evt. problematikker i den forbindelse.

Indstilling

Det indstilles, at Studierådet drøfter semesterafviklingen jf. den nuværende situation.

Referat

Lene orienterer om, at der ikke er nogen udmelding om en ny AAU beslutning om yderligere nedlukning fra d. 28. februar og en forlængelse. Der er DSUR møde i dag, og vi afventer.

Lene har 2 opmærksomhedspunkter til Studienævnene:

- Optagelse af forelæsninger
- Tavle/whiteboard i Teams – nyt redskab til undervisning?

Diana: Med brug af whitebord i Teams, kan man tegne med musen. Der er også kommet et nyt afstemningssystem i teams, som kan være synligt samtidigt med visning af PowerPoints.

Lars: Studerende på den internationale uddannelse skal ud i 14 dags praktik. Hvis Campus fortsat er lukket efter 28. februar, kan de studerende så stadig sendes ud i praktik, som er omkring 1. marts?

Lene: Hvis virksomheder/organisationer er klar til at modtage studerende, er det stadig en mulighed.

Maria: De studerende på socialrådgiveruddannelsen sendes ud i praktik hvor det er muligt, men starter med online praktik. Det er en løbende dialog mellem uddannelsen og praktiksteder hvordan det kan lade sig gøre.

Socialrådgiveruddannelsen har løbende prøver i semestret. Maria skal give en melding til de studerende efter pt. nedlukning til d. 28. februar, og har brug for at melde ud hvordan en prøve i april skal afvikles.

Ifm. de sociale aktiviteter ved opstart af semestret, er det svært at finde studerende som vil arrangere dette, da de studerende generelt har travlt ved semesterstart.



Det er fint med opdateringer af nye tiltag i Teams, og brugbare vejledninger.

Vedr. optagelse af forelæsninger, er holdningen at det er godt med "fysisk" tilstedeværelse i Teams. Flere restriktioner ift. evt. optagelse af forelæsninger vil forvirre underviserne.

Der mangler timekompensationer ifm. digitalisering af undervisning og online eksamen.

Lene: Samler op på evt. timekompensationer.

Jakob: Sociologi bruger "Break up rooms" i Teams til gruppe ifm. øvelser og plenum i små grupper.

Vedr. optagelse af forelæsninger. Forelæsninger må ikke optages, da de skal foregå live og der er ophavsret til underviserne for deres forelæsninger. Som udgangspunkt må de ikke optages, medmindre underviser tillader det.

Lars: Ved brug af "Break up rooms", det er kun administrator og den som har oprettet indkald/rum i Teams, som kan lave rooms og samtidig være vedkommende være tilstede i Teams rummet. Der mangler IT løsning på at inviterer andre til møderne, som ikke har administrator adgang. IT arbejder på en løsning i Teams i løbet af februar. Zoom har en anden brugbar løsning.

Annette: Hvis der er brug for optagelse af en forelæsning, kan de studerende søge studienævnet. Lydoptagelser vil kun være tilgængelig i få dage for de studerende.

Mie: På MBU har det været muligt at eksterne deltagere kan starte Teams møder op.

Vedr. optagelse af forelæsninger. Er der en central udmelding om beslutninger eller regler? Eller er det op til hver enkelt underviser eller studienævn, at beslutte om der må optages forelæsninger?

Opsamling fra Lene:

Diskussionen om optagelse af forelæsninger var også på Studierådet i foråret. Lene finder noget tekst omkring optagelse af forelæsninger fra foråret og sender rundt til inspiration.

Lene laver en opsamling med IT-support ift. nye tiltag i Teams og hvordan "Break up rooms" kan bruges ift. administrator roller.

Man kan følge med i opdaterede værktøjer på ITS' MS Teams community på Yammer. I kan tilmelde jer her: <https://web.yammer.com/main/groups/eyJfdHlwZSI6Ikdyb3VwliwiaWQiOilxODlwNTc1MzM0NCJ9/new>

Punkt 3 Studiemiljø og Studiemiljøgruppen i Sydhavnen (fast punkt) - kl. 11.00

Sagsfremstilling

- Opsamling på studiemiljø aktiviteter for studerende ifm. semesterstart
- Tilbage melding fra fakultetsledelsens og institutrådets drøftelse om fysisk studiemiljø
- Aktuelle drøftelser i Studiemiljørådet
- Studiemiljø generelt

Bilag

Notat fra møde med studienævnetsformænd om Studiemiljø aktiviteter d. 19. januar 2021.

Indstilling

Det indstilles, at Studierådet på baggrund af orienteringen og arbejdet på studierne drøfter problematikker vedrørende studiemiljø, der kan være af relevans for alle.

**Referat**

Lene pointerer, at uddannelserne ikke skal dokumentere om ekstra studieaktiviteter ved studiestart. Fra studierådsmødet omkring studieaktiviteter d. 19. januar, har Lene meldt diverse forslag ind til DSUR, til en samlet liste.

Lene har modtaget en tilbagemelding fra Maja og Maria ift. studietiltag og økonomi. Der skal være balance mellem økonomi og tiltag på uddannelserne.

Maria: Der er udfordringer ift. den særlige indsats. De studerende er meget kreative med forslag, men skal fortsat overholde Corona restriktionerne.

Annette: Gruppearbejde fra 1. februar – skal det være online eller må man mødes i små grupper?

Lene: Reglen er at man opfordrer til at lave gruppearbejde online og man må ikke mødes fysisk på Campus. Man må mødes i små grupper privat.

Jette: Skal der kommunikeres ud til de studerende ift. gruppearbejde og online gruppearbejde, og samtidig henvise til Corona reglerne på AAU hjemmeside?

Lene: Det opfordres til, at studienævnene ifm. studiestart sender besked ud til alle studerende med en anbefaling ift. gruppearbejde.

Anette: Der er erfaring fra en ny medarbejder på Kriminologi, om at oprette Teams rum til bl.a. specialestuderende, så de kan have noget socialt gennem semestret.

Tilbage melding fra fakultetsledelsens og institutrådets drøftelse om fysisk studiemiljø:

Lene orienterer om studiemiljø tiltag, som er godkendt i Institutrådet, Bl.a.

- Handicap forhold
- Sydhavnen

Lene har foreslået CAS, at lave studiemiljø tiltag fra sidste år, nu hvor campus er lukket ned. Der afventes en afklaring fra CAS.

Lene har møde med AAU Studiemiljøråd fredag, men afventer en dagsorden. Dette er første møde med ny konstituerede Pro-rector for uddannelser.

Punkt 4 Læringsmål af digitale kompetencer - kl. 11.25**Sagsfremstilling**

Status på indarbejdelse af læringsmål af digitale kompetencer i studieordningerne.
Orientering om tidsplan for studieordningsændringer.

Indstilling

Det indstilles, at studienævnene drøfter indarbejdelse af læringsmål af digitale kompetencer.

Referat

Lene vil gerne høre en status på digitale læringsmål i studieordningerne.

Lene har møde med Birgitte fra Samf. Fakultet i uge 5, hvor der bl.a. skal drøftes fakultetets bevilling til digitale aktiviteter. Lene vil derfor gerne have en tilbagemelding fra studienævnene, hvis de har planer om aktiviteter ifm. digitale læringsmål og hvor mange timer/krone de vurderer aktiviteterne koster.



Der skal desuden indføres STEM-kompetencer i studieordningerne fra 1. september 2022. Der er ikke igangsat en proces endnu og ingen forventer en ny studieordning i første omgang.

Lene prioriterer, at der ikke er samme store forventninger til studieordningsændringer ift. digitalisering, som der var til PBL-læringsmålene.

Jette præsenterer en tidsplan for indarbejdelsen af digitale læringsmål i studieordningerne, som er lavet i samarbejde med FA Studieadministration, Prodekan og Uddannelsesjura:

1.maj: Opstart fra FA Studieadministration. Sende Word dokument af studieordning til studienævnsformænd. Det gøres opmærksom på, at der kun skal revideres i det fremsendt dokument (så der ikke er flere dokumenter i omløb i administrationen).

1.august-14.september: Studienævnene godkender den reviderede studieordning.

15.september-15.oktober: Studienævnsekretæren indtaster den nye studieordning i Databasen.

15.oktober-1.november: Prodekanen godkender studieordningerne

1.november-1.februar: Uddannelsesjura godkender studieordningerne

De nye Studieordninger er gældende fra 1. september 2022.

Annette: Kan man tænke employability ind i de digitale kompetencer, ift. tilbud til de studerende og lave ekstra tiltag på tværs af fakultet/institut for kurser uden ECTS. Fx organisationsteori. Man kan også indtænke Alumner ind i employability.

Jakob: Studienævnet tænker på tiltag ift. praktik og specialiseringer. Fint med et fælles tiltag.

Maria: Prodekanen har tidligere bevilget strategiske midler til udvikling af undervisningen, hvor uddannelserne ansøger og kommer med forslag på tiltag og søger midler ift. timer, studentermedhjælpere, gæsteforelæsere mm. Når der ikke følger timer med, mangler der tid til udvikling.

Lene opsamling:

Der er planer om at inddrage strategiplaner, employability, og digitalisering i den samlede proces.

Lene vil lave en opsamling fra strategi drøftelser på studienævnsmøder og forskningsmøder samt noter fra handleplaner/statusmøder ift. employability og digitalisering. Der skal laves mere samarbejde på tværs og samarbejde om tiltag og hvilke aktiviteter der kan være relevant.

Et muligt tiltag som employability kan være, at følge studerende fra opstart af uddannelse, arbejdsløs statistikken samt efter/videreuddannelse.

Employability vil være et emne til kommende studierådsseminar i august og på studierådsmøder.

Punkt 5 Orientering fra Viceinstituttlederen - kl. 11.45

Sagsfremstilling

Orientering

Indstilling

Det indstilles, at orienteringen tages til efterretning

Referat

Status på uddannelsernes nye hjemmesider: Cirkeline er i gang med Socialrådgiveruddannelsen, og forventer snarest at starte på Sociologiuuddannelsen og til sidst KSA.



Annette: Status på nye video til uddannelsernes hjemmeside?

Maria: Det er svært at finde studerende som vil deltage, og fortælle om deres baggrund og personlige fortælling ift. deres studievalg. Der er fundet en underviser som vil deltage.

Lene orienterer om, at det er svært at få deltagere ift. Corona situationen. Der er aftalt, at der gerne må filmes på Campus under nedlukning. Lene samler op på video produktionen og får sat det i gang igen.

Punkt 6 Eventuelt - kl. 11.50

Sagsfremstilling

Ingen punkter.

Referat

Maria: Det er vigtigt at evalueringerne for foråret udsendes på de rigtige tidspunkter, og der er dialog med studiesekretærerne om tidspunkterne. Maria har desuden brug for den "rå" rapport i god tid for gennemgang inden behandling i studienævnet ift. efterårets evalueringer.

Annette: Det er vigtigt at prioritere evalueringerne ift. udsendelse og behandling, da det er vigtigt for uddannelserne.

Lene: Team LKK har afventet afklaringer fra Lene ift. udførelsen af opgaven, derfor er den for efteråret forsinket. Lene laver en opsamling ift. evalueringer af praktiksteder.